

ИЗВЕСТИЯ ВЫСШИХ УЧЕБНЫХ ЗАВЕДЕНИЙ ПОВОЛЖСКИЙ РЕГИОН

ГУМАНИТАРНЫЕ НАУКИ

№ 4 (56)

2020

СОДЕРЖАНИЕ

ИСТОРИЯ

<i>Митрофанов В. П.</i> Преступления в тюдоровской Англии (по данным современника)	3
<i>Роднов М. И.</i> Старухи-процентщицы	15
<i>Захаров Г. В.</i> Пребывание В. И. Вернадского в зарубежной Европе в 1888–1889 гг. и формирование его общественно-политических взглядов	26
<i>Гарбуз Г. В.</i> Аграрное движение в Поволжье в период революции 1905–1907 гг. в оценках руководителей местной администрации.....	36
<i>Саблин В. А.</i> Развитие аренды земли в аграрной сфере Европейского Севера России в 1920-е гг.	46
<i>Тишкина А. В.</i> Становление советского общепита (1917–1921 гг.) (по материалам Среднего Поволжья)	55
<i>Ериков В. К., священник.</i> Биографические исследования в новейшей истории Русской православной церкви: на примере семьи потомственных священнослужителей Артоболевских	67
<i>Сухова О. А., Ягов О. В.</i> Мобилизационная экономика и колхозная система в СССР в 1944 – начале 1945 г.	81
<i>Карнишин В. Ю.</i> Вторая мировая война в исследованиях историков Украины: современные интерпретации	93

РЕЦЕНЗИИ

<i>Белоусов С. В.</i> Историко-социальный портрет офицеров и нижних чинов русской армии – участников Бородинского сражения.....	101
--	-----

UNIVERSITY PROCEEDINGS VOLGA REGION

HUMANITIES

№ 4 (56)

2020

CONTENTS

HISTORY

<i>Mitrofanov V. P.</i> Crimes in Tudor England (according to a contemporary)	3
<i>Rodnov M. I.</i> Elderly pawnbrokers	15
<i>Zakharov G. V.</i> V. I. Vernadsky's sojourn in European countries in 1888–1889 and the formation of his political views.....	26
<i>Garbuz G. V.</i> The agrarian movement in the Volga region during the revolution of 1905–1907 in the assessments by local administration managers	36
<i>Sablin V. A.</i> Land lease development in the agricultural sector of the European North of Russia in the 1920s	46
<i>Tishkina A. V.</i> The establishment of Soviet catering (1917–1921) (on materials of the Middle Volga region)	55
<i>Ershov V. K., priest.</i> Biographical studies in the contemporary history of the Russian Orthodox Church: by the example of the Artobolevskys, a family of hereditary clergymen	67
<i>Sukhova O. A., Yagov O. V.</i> Mobilization economy and collective system in the USSR in 1944 – early 1945	81
<i>Karnishin V. Yu.</i> The Second World War in the studies of Ukrainian historians: modern interpretations	93

CRITICAL REVIEWS

<i>Belousov S. V.</i> A historical and social portrait of officers and lower ranks of the Russian army – participants of the battle of Borodino.....	101
---	-----